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Handikapprådets möte 

Tid Tisdag 5.11.2024 kl 17.58–20.03 

Plats Stadshuset, stadsstyrelsens rum, Rådhusgatan 9, Borgå 

Närvarande:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Borta 

Johanna Aaltonen, ordförande  
Maija Aatelo 
Mari Tammisaari 
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Vesa Kettunen, suppleant 
Hilkka Reinivuo, suppleant 
Sirpa Hopeamaa, sekreterare 
 
 
Matti Lehesniemi 
Håkan Westerholm 
 
 

 
89 Mötet öppnas 

Ordförande öppnade mötet kl. 17:58 
 

90 Mötets laglighet och beslutförhet 
Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 
 

91 Val av protokolljusterare 
Till protokolljusterare valdes enhälligt Maija Aatelo och Jorma Kilju-
nen 

92 Godkännande av föredragningslistan 
Föredragningslistan godkändes.  

 
93 Stadsdirektören Jani Pitkäniemi 

Pitkäniemi har nu varit borgmästare i Borgå i tre månader. Han 
har lång erfarenhet av såväl ministeriearbete som kommunalt ar-
bete. Pitkäniemi betonade handikapprådets viktiga roll som påver-
kare och konstaterade att rådet genom de tjänstemän som bjudits 
in till mötena arbetar i rätt tid och detta har klart visat sig vara ett 
effektivt sätt att påverka. 

 
Pitkäniemi berättade om sitt arbete, där den lagstadgade skötseln 
av förvaltningen och ekonomin, utarbetandet av en strategi och 
överlag administrationen av helheten samt vägandet av alla 
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synpunkter i beslutsfattandet spelar en viktig roll. Han betonade 
särskilt vikten av att lyssna på de olika parterna. Det första budget-
förslaget är alltid utmanande, men nästa år ser det ändå ut att vara 
i balans ekonomiskt, det föreslås inga höjningar av skattesatsen 
och servicenivån kommer att öka klart. Sådana ökningar av ser-
vicenivån är till exempel: investeringar i kollektivtrafiken, investe-
ringar i skol- och daghemsbyggnader, investeringar i arbets- och 
näringstjänster och främjade av idrottsbyggande. 
 
Pitkäniemi vill ingjuta en kultur av uthållighet i organisationen. Ser-
vicenätsplanen väcker just nu mycket känslor. Stadens investe-
ringar kommer att vara historiskt stora under de närmaste åren, 
varav Kokonudden är en. Samarbetet mellan Östra Nylands väl-
färdsområde och staden förutsätter lärande och att man hittar en 
balans som gynnar båda parter. Den sjunkande nativiteten är ett 
samhälleligt problem, och migrationen ökar inte heller antalet barn i 
Borgå. Handikapprådets ordförande betonade vikten av att beakta 
personer med funktionsnedsättning i byggnaders tillgänglighet och 
språklig och kognitiv tillgänglighet ur ett strategiskt perspektiv. Pit-
käniemi svarade att staden tar frågan på allvar i sin strategi. 
 

 
94 Östra Nylands välfärdområdes direktör Max Lönnqvist 

Välfärdsområdets viktigaste angelägenhet är ekonomin. Situat-
ionen är sådan att någon lag oundvikligen bryts på grund av den 
ekonomiska situationen. Finansieringen är otillräcklig och inte rätt-
vis. Kravet på en snabb balansgång är en stor utmaning. Om tre år 
kommer det att vara omöjligt att balansera ekonomin. Svårast är 
det i välfärdsområden som inte har ett sjukvårdsdistrikt i botten, till 
exempel i Östra Nyland. Det är skäl att observera att även Helsing-
fors och Nylands sjukvårdsdistrikts ekonomi är i dåligt skick, och att 
avveckla vårdköerna är en stor uppgift, vilket Valvira redan har var-
nat för. Om de förebyggande tjänsterna skärs ned kommer kostna-
derna att öka i framtiden när problemen börjar hopa sig. 
 
Hyrd arbetskraft används för närvarande i stor utsträckning i väl-
färdsområdena, och att avstå från det skulle vara en viktig åtgärd. 
Att hyra arbetskraft är dubbelt så dyrt som egen arbetskraft. Just 
nu pågår en utredning om servicenätet, och en av utmaningarna är 
att spara in på kostnader för utrymmen. Det satsas allt mer på digi-
tala tjänster. I Östra Nyland är kollektivtrafikens täckning också ett 
problem. Integrationen av de olika patientdatasystem som ärvts av 
olika kommuner ska vara klar före nästa höst. Det finns för närva-
rande inga resurser för investeringar. 
 
Handikapprådets ordförande lyfte fram den dagverksamhet i Borgå 
som bedrivs i Hankkijas lokaler. Där förekommer problem med 
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inomhusluften. Lönnqvist säger att det helt enkelt inte finns några 
ersättande lokaler att ordna. Det är naturligtvis skäl att beakta att 
de arbetarskyddsinspektioner som regionförvaltningsverken utför 
kan leda till åläggningar och därmed till åtgärder. Välfärdsområdet 
verkar dock i hyrda lokaler, så i sista hand överförs synpunkterna 
till ägarna av lokalerna. Lönnqvist medgav (på medlemmen Tam-
misaaris fråga) att det är tufft för personalen att klara av kundser-
vicen och att arbetsbelastningen är hög. Han framhöll att enligt för-
valtningslagen ska kunden informeras ifall den som handlägger 
ärendet är frånvarande och vem som handlägger ärendet. Lön-
nqvist konstaterade att det har gjorts nya arrangemang för led-
nings- och verksamhetsmodellerna. Aatelo påminde om att det 
måste finnas mer detaljerade anvisningar för användarna på webb-
platsen. Hon sa också att projektet Riktlinjer för tillämpning av 
tjänster för personer med funktionsnedsättning pågår som ett kon-
sultarbete. 

 
 

 
95 Verksamhetsplan 2025 

Detaljer och datum kommer att läggas till vid nästa möte 
 

96 Ordnande av val av nästa handikappråd 
Åtgärderna kommer att inledas under våren 2025. 
 

97 Beslut från föregående möte 
Inga saker att nämna. 

 
98 Nylands handikappråd 

Har inte sammanträtt. 
 

99 Hälsningar från handikapprådet i Östra Nylands välfärdsområde. 
Maija Aatelo hade inget att berätta. 

 
Protokollen från välfärdsområdets handikappråd finns på adressen: 
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-
nuorisovaltuusto/  
 

100 Hälsningar från färdtjänsternas kundgrupp 
Mari Tammisaari berättar att kundpanelen har upphört. 

 
 

 
101 Övriga ärenden 

1. Kommande evenemang: 

• 3.12. Internationella dagen för personer med 
funktionsnedsättning. Öppen diskussion på 

https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
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biblioteket från kl. 14 om temat Tillgängligt byggande i 
Borgå, ordnat av Borgå stads handikappråd tillsam-
mans med biblioteket: 

- Pressmeddelandet kommer att skickas ut ett 
par veckor innan tillställningen.  

- Borgå stadsplaneringschef Jarkko Lyytinen, 
stadsarkitekt Markku Partanen, planeringschef 
Elina Leppänen, planerare Mikko Nikkanen, 
fritidsdirektör Minna Särelä och idrottschef 
Marjo Rantala har preliminärt lovat delta i dis-
kussionen.  

- Erfarenhetsexperter är bland annat medlem-
mar i handikapprådet.  

- Framför bibliotekets huvudingång finns två 
parkeringsplatser som är reserverade för rörel-
sehindrade. 

-  I diskussionsutrymmet finns en induktionsför-
stärkare.  

- I enlighet med Dialogpaus-metodens principer 
leds diskussionen av journalisten och författa-
ren Mikael Crawford. 
 

- Möjlighet att bekanta sig med Nimbushuset  
Porvoo-Borgå-Info (Kompassen byter namn nästa år) 
flyttar till Nimbus vid årsskiftet och i början av året sam-
manträder handikapprådet i huset samtidigt som man 
bekantar sig med lokalerna. Mer om detta senare. 
 

2. Potentiella besökare för framtida möten  
▪ Planeringschef Elina Leppänen 3.12 
▪ Stadens elingenjör Sakke Poutakivi 3.12 (via Teams) 
▪ Beredskaps- och riskhanteringschef Minna Ruolanto, 

våren 2025 
▪ Stadsstyrelsens ordförande Jorma Wiitakorpi, våren 

2025 
▪ Stadsfullmäktiges och livskraftsnämndens ordfö-

rande, våren 2025 
 

3. Vårens möten 
Vi kommer att komma överens närmare om datumen vid 
mötet i december 
 

4. Kyläkyyti/Passeli – Byaturen/Passeli 
Handikapprådet ber om tilläggsutredningar om grunderna 
för ändringen. De vill också veta varför Handikapprådet 
och Äldrerådet inte tillfrågades om deras åsikter. 
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5. Utredning om servicenätet, sektorn för fostran och lä-
rande 

• Det beslöts att inte avge något yttrande. 
 

6. Gemensamt möte i Konstfabriken 25.10.2024 
- På plats: 

▪ Aaltonen, Aatelo, Tammisaari från Handikapprå-
det 

▪ Edgar Nieminen, Bio Rex  
▪ Borgå stads kulturtjänster Thomas Weissman 

och Sari Vuorenpää 
▪  Sakke Poutakivi från Borgå stads lokalförvalt-

ning 
▪  Borgå Evenemangsfabrik Christel Toivo 
▪  Borgå stads välfärdskoordinator Petra Bärlund-

Hämäläinen 
- Kommentarer: 

▪ Avanti-hallens mörka entré: garderobsvaktmäs-
taren kan hjälpa med att komma in i hallen via 
en annan ingång om det behövs. 

▪  Frågade efter en induktionsslinga för mö-
ten/evenemang. Konstfabriken hade den inte 
och det skulle kosta extra pengar om man skaf-
fade en sådan. 

▪ Det konstaterades att det är problematiskt att 
Konstfabriken saknar egen vaktmästare.  

▪ Den främre raden i Bio Rex, dit rullstolsburna 
kunder hänvisas, är i en grop och sikten är dålig: 
det utlovades förbättring.  

▪ På kvällarna försämras den obehindrade till-
gången till parkeringsgaraget genom att restau-
rangerna är stängda och därmed också vägen till 
hissen. Krögaren deltog inte i mötet. 

▪ Många ärenden kunde inte åtgärdas på grund av 
att byggnadens ägare inte var närvarande vid 
mötet. 

 
7. Övrig information: 

• Nätverket för handikappservicen erbjuder på fredagar 
8.11, 29.11 och 13.12 kl. 9–12 aktuell information om 
handikappservicen  
➢ https://thl.fi/ajankohtaista/tapahtumat/tapahtuma-

kalenteri 

• EU:s årliga konferens om rättigheter för personer 
med funktionsnedsättning 2024, till 28.11. kl. 9-17 
och pe 29.11. klo 9–13. 

https://thl.fi/ajankohtaista/tapahtumat/tapahtumakalenteri
https://thl.fi/ajankohtaista/tapahtumat/tapahtumakalenteri
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https://ec.europa.eu/social/main.jsp?langId=en&ca-
tId=88&eventsId=2183&furtherEvents=yes 
 

• Kalle Könkkölä Symposium 2.12. Helsingfors. Evene-
manget är redan fullsatt och streamas tydligen inte. 

 
 

102 Nästa möte 5.11 i stadshuset, stadsstyrelsens rum, Stadshusgatan 9. 
 
 

103 Mötet avslutas 
           Ordförande avslutade mötet kl. 20:03 

 
 
 

 
Johanna Aaltonen  Sirpa Hopeamaa 
ordförande   sekreterare 

 

 

Protokolljusterare 

 
  Maija Aatelo   Jorma Kiljunen 

 

 

Bilagor  - 
  

https://ec.europa.eu/social/main.jsp?langId=en&catId=88&eventsId=2183&furtherEvents=yes
https://ec.europa.eu/social/main.jsp?langId=en&catId=88&eventsId=2183&furtherEvents=yes

